
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
Tajemnice výboru: Iveta Kůzlová tel. 386720493, e-mail: kuzlova@kraj-jihocesky.cz 

 

 

ZÁPIS č. 26/2024 
 

 
z jednání Výboru pro zdravotnictví ZJK, které se konalo dne 19. 2. 2024 na KÚ. 
 
Přítomni: Mgr. Ivana Stráská 

    MUDr. Bc. Tomáš Fiala, MBA 
    Bc. Jan Hošek 
    Jindřiška Pokorná DiS.   
    Ing. Jan Smitka, MBA 

     MUDr. František Toušek   
    Bc. Jan Novák 
    Ing. Petr Hladík 
    MUDr. Michal Turek, MBA    
    Michal Doktor     
    Ing. František Konečný, Ph.D. 

   
Omluveni: MUDr. Libor Zdařil  

      MUDr. Ladislav Přívozník 
     

Přizváni:  MUDr. Martin Kuba – omluven 
             Mgr. Petr Studenovský  
                 Mgr. Ivana Turková – omluvena 
      Ing. Milan Rybák  
      doc. MUDr. Kvetoslava Kotrbová 
      doc. Ing. Lucie Kozlová Ph.D – omluvena 
          Ing. Michal Čarvaš, MBA – omluven 
      Bc. Jan Šusta 
 
Program jednání: 
1. Aktuální epidemiologická situace 
2. Dotační program Dostupná zdravotní péče v Jihočeském kraji 2023 - schválení žadatelů 
3. Vyrovnávací platby na rok 2024 za závazek veřejné služby obchodním společnostem založeným 
Jihočeským krajem v oblasti zdravotnictví 
4. Dotační program „Podpora zajištění pohotovostních služeb v oboru zubní lékařství na území 
vybraných okresů Jihočeského kraje“ 
5. Plán činnosti Výboru pro zdravotnictví na rok 2024 
6. Různé 
 
I. Stráská, předsedkyně výboru, konstatovala, že se výbor sešel v usnášeníschopném počtu. Program 
jednání byl schválen bez připomínek. 
Hlasování o programu jako celku: 9/0/0 
 
1. Aktuální epidemiologická situace 
K. Kotrbová – tentokrát má dvě sdělení: 
1. akutní respirační onemocnění a chřipka 
2. výskyt černého kašle 
Vypadá to, že u chřipky jsme za epidemickým prahem, letos byla epidemie krátká, cca 2 týdny, cirkuloval 
virus typu A, H1N1. Vysoká nemocnost byla u malých dětí a stále přetrvává. Za minulý týden jsme hlásili 
výskyt 1677 na 100 tisíc, ve věkové kategorii 0-5 let, je to téměř 5000 případů na 100 tisíc obyvatel. 
S teplým počasím epidemie odeznívá. Nyní dělá problémy černý kašel, viz grafy, kde je vidět nárůst 
oproti roku 2023, výskyt dle věkových kategorií a výskyt podle okresů. Letos máme hlášeno 162 případů, 
skutečný počet bude vyšší, ne všichni jsou vyšetřeni. Nejvíce onemocnění je ve věkové kategorii 15-19 
let, 2. skupina jsou žáci ZŠ. Mezi týdenní nárůst je 100 %. Nejvyšší výskyt je na Českobudějovicku.  
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Je to bakteriální onemocnění, očkuje se povinně od roku 1958. Důvod zvýšeného výskytu může být ve 
třech rovinách. Proočkovanost je nízká, v čase se ještě snižuje. Potřebovali bychom proočkovanost 
mezi 95-98 %, máme 85 %. Do předškolních kolektivů se dostávají děti, které nejsou očkované, ale 
potvrzení mají. Změnila se vakcína, nyní máme acelulární vakcínu,  v čase se imunita snižuje.  Strategie 
je taková, že se očkují děti ve 3 měsících a přeočkování je v 5-6 a 10-11 letech. Doporučuje se 
přeočkovat v dospělosti kolem 20 roku. Velmi rizikové je toto onemocnění pro děti do 3 měsíců.  Z toho 
důvodu se doporučuje těhotným ženám přeočkování v 29. týdnu nebo po narození dítěte, tak aby bylo 
dítě chráněné protilátkami od matky. Doporučuje se přeočkovat i dospělé z rodiny kolem dítěte. Mění 
se klinický obraz, ne vždy je typický trojfázový. Výskyt je ve všech věkových skupinách. Léčí se 
antibiotiky. Praktický lékař by měl pamatovat na to, že v případě, kdy týdny, měsíce, trvá suchý kašel, 
to může být pertuse. 
I. Stráská – děkuje za osvětu. Vzhledem k tomu, že jsme se léta s černým kašlem nesetkávali, je třeba 
o tom vědět. Výbor je jedním ze zdrojů, který může šířit osvětu. 
P. Hladík – dozvěděl se o tomto prostřednictvím školy, která informovala studenty i rodiče 
prostřednictvím zpráv, které poskytla KHS. Ucelená informace o způsobu šíření i o opatřeních. 
K. Kotrbová – se školami jsou v úzkém kontaktu, setkávají se prostřednictvím Teamsů s řediteli SŠ a 
ZŠ. 
M. Doktor – potvrzuje z vlastní zkušenosti důležitost osvěty, je třeba zvýšené informační úsilí. 
 
Usnesení č. 1/2024/ZDV-26 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
bere na vědomí 
informaci o epidemiologické situaci a aktuálních problémech v této oblasti. 
 
Hlasování: 
11/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 

2. Dotační program Dostupná zdravotní péče v Jihočeském kraji 2023 - schválení žadatelů  

M. Rybák – obdrželi jsme 3 nové žádosti o dotaci z programu pro rok 2023, všechny splňovaly formální 
záležitosti a byly posouzeny a doporučeny hodnotící komisí ke schválení. Následně MUDr. Šneberk 
vzal svoji žádost zpět. Doporučujeme tedy schválit žádosti MUDr. Žembové a MDDr. Komrsky v celkové 
výši 3 mil. Kč dle přílohy č. 2.  
  
Usnesení č. 2/2024ZDV-26 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
protokol z jednání hodnotící komise při výběru žádostí v rámci dotačního programu Jihočeského kraje 
Dostupná zdravotní péče v Jihočeském kraji 2023 dle přílohy č. 1; 
II. doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit poskytnutí dotace v rámci dotačního programu Jihočeského kraje Dostupná 
zdravotní péče v Jihočeském kraji 2023 v celkové výši 3 000 000 Kč dle přílohy č. 2 a uzavření smluv o 
poskytnutí dotace. 
 
Hlasování: 
11/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
3. Vyrovnávací platby na rok 2024 za závazek veřejné služby obchodním společnostem založeným 
Jihočeským krajem v oblasti zdravotnictví  
I. Stráská – jedná se o každoroční materiál, alokace činí 30 mil. 
M. Rybák – v prosinci minulého roku uzavřel JčK s nemocnicemi smlouvy o závazku veřejné služby a 
podmínkách vyrovnávací platby za plnění závazku veřejné služby. Přílohou smlouvy je metodika, která 
je platná i pro investiční podporu. Nemocnice dle toho zpracovaly plánové kalkulace a předložily žádosti 
o dotace. Rozdělení dotací je uvedeno v tabulce. Nemocnice České Budějovice žádost nepodala, 
s ohledem na očekávaný výsledek hospodaření. Významná část prostředků jde na pohotovostní služby 
na ambulancích. Částka 30 mil. Kč je ve schváleném rozpočtu OZDR.  
P. Hladík – dotázal se na důvod vyšší částky u prachatické nemocnice. 



 3 

M. Rybák – plyne to z konkrétní kalkulace, kraj dokrývá, co je nad rámec standardního požadavku 
zdravotních pojišťoven. 
  
 
Usnesení č. 3/2024/ZDV-26 

Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit poskytnutí dotace jako vyrovnávací platby za závazek veřejné služby na rok 
2024 obchodní společnosti Nemocnice Český Krumlov, a.s., IČO 26095149, Nemocnice Dačice, a.s., 

IČO 28113195, Nemocnice Jindřichův Hradec, a.s., IČO 26095157, Nemocnice Písek, a.s., IČO 

26095190, Nemocnice Prachatice, a.s., IČO 26095165, Nemocnice Strakonice, a.s., IČO 26095181, 
Nemocnice Tábor, a.s., IČO 26095203 a Jihočeské nemocnice, a.s., IČO 26093804 v celkové výši 
30 000 000,00 Kč. 
 
Hlasování: 
11/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
4. Dotační program „Podpora zajištění pohotovostních služeb v oboru zubní lékařství na území 
vybraných okresů Jihočeského kraje“ 
M. Rybák – ukázalo se, že je potřeba podpořit zubní pohotovosti v dalších okresech, vznikl tedy dotační 
program, který má za cíl zajištění a udržení sítě pohotovostních služeb v oboru zubní lékařství na území 
okresů Jindřichův Hradec, Písek, Prachatice a Strakonice v roce 2024. V každém okrese kraj podpoří 
jednu ordinaci. Časový rozsah pohotovostní služby bude požadován o sobotách, nedělích a svátcích 
od 8,00 do 13,00 hodin. V okrese Jindřichův Hradec to bude v plném rozsahu, v ostatních okresech 
vždy alespoň 3 hodiny nepřetržitě v tomto časovém rozsahu.  

I. Stráská – minule jsme na toto téma diskutovali při schvalování dotace na zubní pohotovost v Českých 
Budějovicích. Nyní je vytvořen systémový materiál, který řeší i ostatní okresy. 
J. Smitka – minule nebyl dořešen Tábor, jaká je aktuální situace? 
I. Stráská – funguje stejným způsobem jako dosud, pouze se to překlopilo do nového režimu. 
T. Fiala – poznamenal, že Strakonice a Prachatice vytvořily společnou pohotovost. Budou sloužit ve 
svých konkrétních ordinacích.  
F. Toušek – jak se dozví veřejnost, kam se obracet? 
T. Fiala – máme to na stránkách nemocnice. 
M. Rybák – doplnil, že informace jsou také na stránkách stomatologické komory. 
 
Usnesení č. 4/2024/ZDV-26 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
doporučuje 
zastupitelstvu kraje  
1. schválit dotační program Jihočeského kraje Podpora zajištění pohotovostních služeb v oboru zubní 

lékařství na území vybraných okresů Jihočeského kraje s celkovou alokací pro rok 2024 ve výši 
2 234 400 Kč, 

2. pověřit radu kraje  
a) vyhlášením dotačního programu Podpora zajištění pohotovostních služeb v oboru zubní lékařství 

na území vybraných okresů Jihočeského kraje, 
b) schvalováním pravidel dotačního programu, 
c) rozhodováním o změnách pravidel nebo o ukončení příjmu žádostí do dotačního programu, 

3. schválit vzor Smlouvy o poskytnutí dotace. 
 
Hlasování: 
11/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
5. Plán činnosti Výboru pro zdravotnictví na rok 2024 
I. Stráská – zdravotní výbor má jasně dané úkoly a předkládá svá doporučení zastupitelstvu. Termíny 
jednání máme stanoveny v návaznosti na zastupitelstva, tedy 19.2., 22.4., 17.6. a 2.9.2024. Jednotlivé 
body činnosti jsou obsaženy v materiálu.  
Další návrhy na doplnění plánu nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování. 
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Usnesení č. 5/2024/ZDV-26 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
schvaluje 
svůj plán činnosti na rok 2024 dle předloženého návrhu. 

 
Hlasování: 
11/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6. Různé 
Bez námětů.  
 
Jednání výboru bylo ukončeno v 16:00 hod. Příští jednání se koná 22. 4. 2024. 
 
 
Zapsala: Iveta Kůzlová  
    
Ověřovatel: Mgr. Ivana Stráská 


